
Vážené sestry, milí bratři,
vítejte u  prvního letošního vydání Krajánka. Opět se zde dozvíme, jaké 
aktivity v  naší krajské organizaci proběhly a  co nového se v  kraji odehrálo. 
Pravidelnou součástí zimní sezóny jsou lidovecké bály, tříkrálová sbírka 
a  mnoho dalších činností. Vždy je radostné vidět, že těchto akcí každoročně 
neubývá, spíše naopak – lidé jsou ochotní tradici obnovit nebo přijít  
s novými nápady. Všem našim obětavým lidem patří velké DĚKUJI za veškerou jejich 
aktivitu.
Pozitivní je také zjištění, že většina akcí je určena především pro naše 
okolí (samozřejmě i  pro členy strany lidové). Pouze větší otevření 
se široké společnosti a  snaha srozumitelně nabízet hodnoty, které 
reprezentujeme a  prosazujeme, nám pomůže být opět úspěšní nejen  
v  nadcházejících volbách. Myslím, že se nám to zatím daří na všech úrovních 

politického života. 
Na úrovní krajského vedení jsme se také intenzivně připravovali jak na krajské, tak na senátní volby. Příprava 
věcného programu a poctivé efektivní kampaně vyžaduje své, ale doufám, že veškerá snaha a aktivita se odrazí 
v podzimních výsledcích. O volbách však asi více osobně na místních schůzích nebo v příštím vydání Krajánku.
Na závěr připomenutí, že díky aktivitě našich poslanců bude v letošním roce poprvé Velký pátek také státním 
svátkem, takže budeme mít i větší prostor a čas na vnímání hlubšího rozměru života i na čas strávený s rodinou. 
Využijme toho.
Přeji vám dobře prožitý zbytek doby postní a Velikonoce s opravdovým pokojem a nadějí.
Hezký den vám všem.  Jan Šafařík

místopředseda krajské organizace
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chtělo by se říci s trochou nadsázky a parafráze na časy 
předlistopadové!
Pravděpodobně první víkend v  říjnu totiž nastane 
vrchol a jakési vyúčtování za naši práci posledních dvou 
let. Krajské a  na Olomoucku senátní volby nám dají 
vysvědčení za naši práci, invenci a nasazení.
A  jak tedy pracujeme ve vedení krajské organizace 
KDU-ČSL a  Koalice pro Olomoucký kraj? Výraznou 
novinkou oproti minulým kampaním je její 
profesionalizace. Angažovali jsme externí volební 
manažery- pro krajskou kampaň Jaroslava Urbance 
z Přerova a pro tu senátní Michala Kudělu z Olomouce. 
Jarda prokázal řídící schopnosti při organizaci celé řady 
kulturních a společenských akcí i v oblasti politického 
marketingu. Michal je politolog, působí na Filozofické 
fakultě UP Olomouc a přináší do obou kampaní kromě 
nasazení i  schopnost pracovat se statistickými daty 
minulých voleb a zacílit energii a prostředky tam, kde 
je to efektivní a  naopak neplýtvat tam, kde z  našeho 
pohledu „ani čert nebere“. Svoji činnost zahájil krajský 
volební štáb, který se nyní zaměřuje především na 
aktualizaci volebního programu. Kandidáti- okresní 
jedničky mají za sebou oficiální focení, školí se v oblasti 
využití sociálních sítí, scházíme se k  diskusím nad 

Začátkem října vyvrcholí probíhající dvouletka,

Mgr. Ivo Slavotínek 
předseda krajského výboru KDU-ČSL Olomouckého kraje



Muži v černém na Lidovém bále v Olomouci

První únorovou sobotu se uskutečnil 4. ročník 
obnovené tradice Lidových bálů, společného plesu 
v Olomouci sídlících církví, mladých lidovců a KDU-ČSL. 
Téma  plesu bylo inspirováno filmem Muži v černém, 
a tak se sálem pohybovali  agenti a agentky bojující 
s mimozemšťany a v přísálí byla možnost  se vyfotit 
s  galaktickým pozadím. Za tónů hudby New Street 
bandu a  profesionálního moderátorského projevu 
Soni Šulákové a Zbigniewa Czendlika se zúčastněné 
páry protančily až k bohaté tombole. Někteří si tak po 
půlnoci  odnášeli domů hodnotné  ceny, všichni pak, 
věřím, pěkné zážitky a protančené střevíce.

Matouš Pelikán  
předseda Městského výboru KDU-ČSL v Olomouci

strategií kampaně. Já osobně jsem absolvoval tři kurzy 
přípravy na mediální výstupy. Jedním z  klíčových 
aspektů úspěchu bude kvalitní a zajímavá kandidátní 
listina. Kromě obvyklých stranických nominací za KDU-
ČSL a  Stranu zelených hledáme zajímavé nezávislé 
osobnosti, které by rozšířily dosah a volební potenciál 
Koalice pOK. Zatím probíhá řada rozhovorů se 
zajímavými lidmi z regionu a já věřím, že již v příštím 
vydání Krajánku vám některé z  nich budeme moci 
oficiálně představit. Proč to všechno děláme? Proč 
se snažíme naší kampani vtisknout i  několik zcela 
nových, možná pro lidovce netradičních forem práce? 
Protože máme zodpovědnost za výsledek. Ne za svůj 
osobní, ale za výsledek celku- kandidátky Koalice pro 
Olomoucký kraj. A ptáte se mě, jaké cíle v této oblasti 
máme? Chceme vyhrát! Zdá se vám to bláznivé? Že 
lidovci dlouho nevyhráli? Že je tady nová konkurence? 

Ano, my ale musíme pracovat tak, že vyhrajeme, dříve 
nebo později. S  přístupem, že „lidovci přece volby 
nevyhrávají“ taky nikdy nevyhrají. Protože pak tomu 
nevěří a kdo něčemu nevěří, tak pro to moc nepracuje. 
Že můžeme vyhrávat, pokud nabídneme zajímavé lidi 
a  zvolíme správnou strategii, ukazuje fakt, že máme 
v  Olomouckém kraji 3 (slovy tři ) senátory! A  proč je 
máme? Protože jsme věřili v jejich vítězství a podle toho 
se spousta lidí nasadilo v  kampani. Ne z  povinnosti, 
setrvačnosti, ale protože jsme cítili, že můžeme vyhrát. 
A Koalice pro Olomoucký kraj 2016 a Lumír Kantor mají 
stejný potenciál. Pojďte s námi za úspěchem!

70. Reprezentační ples okresního výboru KDU-ČSL Prostějov
Dne 30. 1. 2016 se v  prostorách Národního 
domu v  Prostějově konal již 70. ples OV KDU-ČSL 
Prostějov. Mimo jiné na ples přijalo pozvání mnoho 
vzácných hostů v čele s 1. místopředsedou KDU-ČSL 
a  ministrem zemědělství Ing. Marianem Jurečkou, 
předsedou Klubu KDU-ČSL poslanecké sněmovny 
Mgr. Jiřím Miholou, primátorkou města RNDr. Alenou 
Raškovou, nám. Min. školství a dlouholetým ředitelem 
CMG a  předsedou MěO KDU-ČSL Mgr. Jaroslavem 
Fidrmucem, předseda krajského výboru a  lídr do 
krajských voleb Mgr. Ivo Slavotínek a další významní 
hosté veřejného, politického a obchodního života.

Michaela Hrubanová
okresní tajemník

Návštěva Tomáše Zdechovského na Přerovsku
Začátkem ledna jsem strávil den v doprovodu našeho 
poslance EP Mgr. Tomáše Zdechovského, který 
v  rámci svých poslaneckých dní v  České republice 
zavítal do Přerovského okresu. Během návštěvy 

jsme zavítali do azylového domu pro matky s dětmi 
v  Přerově a  domu ELIM v  Drahotuších. V  obou 
případech se Tomáš zajímal o aspekty sociální práce 
s lidmi, kteří se ocitli na šikmé ploše. Protipólem pak 



byly besedy (bez připravených otázek) se studenty 
Gymnázia Jana Blahoslava a  Střední pedagogické 
školy v  Přerově a  také na Lipenském Gymnáziu. 
Studenty vedle tradičních témat jako jsou práce 
v Evropském parlamentu a aktuální situace v Evropě 
zajímaly i praktické otázky - možnosti stáží v EU nebo 
životní příběh europoslance. Při návštěvě Lipníka nad 
Bečvou se rovněž zajímal o osud a budoucnost zdejší 
piaristické koleje, kterou jsme v doprovodu starosty 
také navštívili. Tento památkový objekt, který je kvůli 
svému špatnému stavu uzavřen veřejnosti, stále čeká 
na možné využití. Jednou z možností je využít kolej 
jako archeologický depozitář, který v  Olomouckém 
kraji chybí. Zda a  jak bude objekt využit, záleží na 
domluvě města a  kraje. Putování napříč okresem 
jsme zakončili v Hustopečích. Příjemným zpestřením 
byla návštěva rodinné firmy Váhala, následovaná 
prohlídkou zámku s  paní starostkou Ing. Júlií 
Vozákovou. Závěrem téměř třináctihodinového 
programu pak byla společná večeře se zástupci 
místních samospráv, za účasti našeho krajského 
předsedy. Tímto bych chtěl Tomáši Zdechovskému 
poděkovat za jeho obdivuhodné nasazení a  zájem 
o dění nejen v EP.

Zdislav Ház 
předseda okresního výboru

místopředseda krajské organizace

Vánoční punč v Šumperku
Předvánoční atmosféra je ideální čas pro přá-
telská setkání s  lidmi okolo nás. A  nejen pro-
to jsme připravili akci s názvem Vánoční punč, 
kde jsme společně s  Tomášem Spurným (mís-
tostarosta města Šumperka) a  Michaelem Ko-
hajdou (šumperským radním) připravili a  na-
bízeli lidem při jejich nakupování na hlavní 
třídě) u Sovy svařené víno a teplý domácí punč. 
U našeho stánku jsme pohostili téměř 120 lidí 
a  troufám si tvrdit, že jsme zahájili příjemnou 
vánoční tradici.

Jan Šafařík 
místopředseda krajské organizace 

Setkání komunálních politiků okresu Šumperk
V  listopadu jsme připravili pro naše komunální 
politiky v  Zábřehu na Moravě první setkání za-
stupitelů a politiků šumperského okresu. Akce se 
zúčastnilo téměř 30 lidí. Hlavní témata: vliv aktu-
ální politické situace na komunální sféru (senátor 
a starosta Zdeněk Brož), evropské dotace (staros-
ta a krajský zastupitel František John)a plánované 
aktivity v rámci krajské volební kampaně (místo-
předseda krajské organizace Jan Šafařík). Zpětné 
ohlasy byly veskrze pozitivní, takže se těšíme na 
další společná setkání.

Jan Šafařík 
místopředseda krajské organizace 



Dne 13. 11. 2015 v 18 hodin se uskutečnila beseda s mi-
nistrem zemědělství Marianem Jurečkou a krajským za-
stupitelem a předsedou krajského výboru KDU-ČSL Ivo 
Slavotínkem. Beseda byla zaměřena na téma migrace 
v Evropě a České republice, téma velmi těžké a ožehavé, 
diskuse byla korektní. Najít řešení není lehké, čas ukáže 
zda navrhovaná a diskutovaná opatření povedou k ře-
šení problému. Besedy se zúčastnili členové KDU-ČSL 
a příznivci, kteří se zajímali o další témata, vrácení cirkev-
ního majetku nevyjímaje. Setkání proběhlo v přátelské 
atmosféře.

Miroslav Hrdlička
okresní tajemník 

člen krajského předsednictva

Beseda s ministrem Marianem Jurečkou 

Občasník Krajánek vydává KV KDU-ČSL Olomouckého kraje v 02/2016. 
Příspěvky a podněty prosím zasílejte na adresu Krajská kancelář KDU-ČSL, 

Palachovo nám.1, 779 00 Olomouc (kduolomouc@seznam.cz)

Členové přípravného výboru KDU-ČSL v Olomouci 
Ivana Kalodová, Jitka Brabcová a Ladislav Stejskal 
představili  ministru kultury ČR Danielu Hermanovi  
myšlenku akce Návrat ke kořenům a požádat ho 
o její podporu.
Akce Návrat ke kořenům se uskuteční 9. a  10. 
dubna na Velehradě. Hlavním dnem bude neděle 
10. dubna, kdy program bude zahájen mší svatou  
, a  odpoledne bude následována konferencí 
k životu a odkazu Msgre. Jana Šrámka, která bude 
zakončena koncertem. 

Jitka Brabcová
členka  Městského výboru KDU-ČSL v Olomouci

Milé setkání mezi starým a novým rokem

Ministr kultury navštívil Zábřeh
Ministr kultury Daniel Herman navštívil na pozvání 
starosty Františka Johna město Zábřeh. Program 
návštěvy, která se uskutečnila na podzim loňského 
roku, byl velmi bohatý. Po pracovním obědě se 
senátory Alenou Šromovou a  Zdeňkem Brožem 
a  radou města následovalo uctění památky oběti 
komunistického režimu a  čestného občana města 
Zábřeha generálmajora Karla Lukase, ministr krátce 
navštívil zábřežský zámek, kostel sv. Bartoloměje 
a Dům Pod Podloubím. V kostele sv. Barbory, který 
poslední roky prochází celkovou rekonstrukcí, se 
zajímal o  postup stavebních a  restaurátorských 
prací a  ocenil aktivity občanského sdružení Sv. 
Barbora Zábřeh. Nejdéle času strávil při návštěvě 
zrekonstruované budovy Základní umělecké 
školy Zábřeh, kde se při prohlídce učeben 
setkal s  pedagogy, v  koncertním sále program 
obohatilo vystoupení žáků.  „Cílem bohatého 
programu bylo prezentovat město, jeho živou 
kulturu a  díky ministerským dotacím opravované 
památky zapojené do života komunity. Pan ministr 
nezakrýval milé překvapení z  bohatých kulturních 
aktivit v Zábřeze a spousty lidí, kteří se jí v různých 

formách aktivně věnují,“ vyjádřil se k  návštěvě 
vládního činitele starosta města Zábřeha František 
John. 

František John 
Předseda okresního výboru KDU-ČSL

Starosta města Zábřeha


